



Statement of the United Arab Emirates

**Before the Sixth (Legal) Committee of the United Nations General Assembly
on the item “Protection of persons in the event of disasters.”**

Delivered by Mrs. Maryam Al Nuaimi

New York, 15 October 2025

Mr. Chair,

At the outset, the United Arab Emirates is pleased to express its gratitude to the International Law Commission for its efforts within the agenda item entitled "Protection of Individuals in the Event of Disasters." We also appreciate the continued cooperation among Member States to strengthen legal and institutional frameworks for the protection of human life and dignity in times of crisis.

In light of the increasing impacts of natural and human-made disasters, as well as emergencies related to climate change, the UAE reiterates its belief that effective protection of individuals in the event of disasters can only be achieved through enhanced international cooperation based on solidarity and coordinated efforts, and by modernizing comprehensive recovery mechanisms and relevant legal frameworks to ensure effective cooperation, full respect for humanitarian principles, and the protection of the most vulnerable groups.

Mr. Chair,

In this context, my country welcomes the adoption by the General Assembly of resolution 79/128, reflecting the collective will of the international community to promote effective measures for disaster risk reduction, preparedness, and response. We also express our support for the resolution's emphasis on international cooperation and building resilient societies capable of recovering from crises.



Mr. Chair,

Artificial intelligence and advanced technology play a key role in responding to natural disasters, particularly as governments launch complex responses that require rapid collection and assessment of information to support recovery efforts. Therefore, we in the UAE, believing that technology can enhance these efforts, have developed a digital platform to support governments' ability to better coordinate international support after disasters. This platform serves as a central point for information exchange and integrates artificial intelligence technologies to enable affected countries to determine the type and quantity of aid required in affected locations in a timely manner.

We take this opportunity to highlight the vital role women and girls play in all phases of disaster management, from participating in rescue teams to assuming leadership roles in their communities. Their resilience and knowledge are valuable assets for effective response and long-term recovery. However, opportunities for their participation remain limited. That is why, the UAE continues to advocate for the full, equal, and effective participation of women and girls at all levels, as essential partners in society and an integral part of effective and sustainable crisis management.

Mr. Chair,

The UAE remains deeply committed to humanitarian action. In coordination with international partners, we have provided comprehensive emergency aid supplies, including food, clean water, shelter, and medical support. Most recently, our coordinated response included air and sea shipments of more than 167 metric tons of aid, supporting approximately 80,000 affected individuals. We have also deployed specialized Emirati search and rescue teams to several locations, directly contributing to rescue and stabilization operations. This response reflects our unstinting commitment to humanitarian principles and to supporting communities in need, regardless of geographic location.



We are proud to highlight the remarkable achievements that reflect the UAE's leadership in disaster preparedness, including its hosting of the World Crisis and Emergency Management Summit 2025 in Abu Dhabi and the launch of the "Generation Readiness Exhibition" during the summit. This exhibition aims to raise awareness and enhance the crisis response capabilities among children and students through interactive activities and educational materials, enhancing their preparedness to face any future emergency challenges. We also believe that preparedness is a shared responsibility that must include all segments of society, not just women and girls, but also youth, families, and entire communities.

Mr. Chair,

In conclusion, the United Arab Emirates reaffirms its unwavering commitment to building global resilience through cooperation, innovation, and inclusion. This requires not only operational preparedness but also legal clarity. Therefore, we support, in principle, the continued development of international legal frameworks that define the rights of affected persons, the responsibilities of States, and the principles governing cross-border humanitarian assistance.

Thank you, Mr. Chair.



بيان وفد الإمارات العربية المتحدة

أمام اللجنة السادسة للجمعية العامة للأمم المتحدة بشأن البند المعنون

"حماية الأفراد في حالات الكوارث"

تلقية السيدة/ مريم النعيمي

نيويورك، 15 أكتوبر 2025

السيد الرئيس،

في البداية،

يسرّ الإمارات العربية المتحدة أن تعرب عن شكرها للجنة القانون الدولي على الجهود التي تبذلها في إطار عمل البند في جدول الأعمال المعنون "حماية الأشخاص في حالة الكوارث". كما نشكر استمرار التعاون بين الدول الأعضاء لتعزيز الأطر القانونية والمؤسسية لحماية الحياة البشرية والكرامة الإنسانية في أوقات الأزمات.

وفي ظل ما يشهده العالم من تزايد للآثار الناجمة عن الكوارث الطبيعية والبشرية، وحالات الطوارئ المرتبطة بتغير المناخ، تجدّد دولة الإمارات إيمانها بأن الحماية الفعّالة للأشخاص في حالات الكوارث لا يمكن تحقيقها إلا من خلال تعزيز التعاون الدولي القائم على التضامن وتنسيق الجهود. وتحديث آليات التعافي الشاملة، والأطر القانونية ذات الصلة لضمان فعالية التعاون والاحترام الكامل للمبادئ الإنسانية وحماية الفئات الأكثر ضعفًا.



السيد الرئيس،

في هذا السياق، ترحّب بلادي باعتماد الجمعية العامة القرار 128/79، والذي يُجسّد الإرادة الجماعية للمجتمع الدولي لتعزيز تدابير فعّالة للحد من مخاطر الكوارث، والاستعداد والاستجابة لها. ولا يفوتنا، على وجه الخصوص، أن نُعرب عن دعمنا لما يوليه القرار من تركيز على التعاون الدولي، وبناء مجتمعات قادرة على الصمود والتعافي من الأزمات.

السيد الرئيس،

يلعب الذكاء الاصطناعي والتكنولوجيا المتقدمة دورًا أساسيًا في الاستجابة للكوارث الطبيعية، لا سيما في ظل إطلاق الحكومات لاستجابات معقدة تتطلب سرعة في جمع وتقييم المعلومات لدعم جهود التعافي. وعليه، فإننا في دولة الإمارات، وإذ نؤمن بأن التكنولوجيا يمكن أن تعزز هذه الجهود، فقد عملنا على تطوير منصة رقمية لدعم قدرة الحكومات على تنسيق الدعم الدولي بشكل أفضل بعد الكوارث. وتعمل هذه المنصة كنقطة مركزية لتبادل المعلومات، وتدمج تقنيات الذكاء الاصطناعي لتمكين الدول المتضررة من تحديد نوع وكميات المساعدات المطلوبة في المواقع المتأثرة وفي الوقت المناسب.

وفي هذا السياق، ننتهز هذه الفرصة لتسلّط الضوء على الدور الحيوي الذي تضطلع به النساء والفتيات في جميع مراحل إدارة الكوارث، بدءاً من مشاركتهن في فرق الإنقاذ وصولاً إلى قيادتهن مجتمعاتهن. فصمودهنّ ومعرفتهنّ تُعدّ من الأصول القيّمة للاستجابة الفعّالة والتعافي على المدى الطويل. إلا أن فرص مشاركتهن تبقى محدودة. لذا، تواصل دولة الإمارات الدعوة إلى المشاركة الكاملة والمتساوية والفعّالة للنساء والفتيات على جميع المستويات، كشريكات أساسيات في المجتمع وجزء لا يتجزأ من إدارة الأزمات الفعّالة والمستدامة.



السيد الرئيس،

تواصل دولة الإمارات التزامها العميق بالعمل الإنساني. ومن خلال التنسيق مع الشركاء الدوليين، قمنا بتقديم إمدادات من المساعدات الطارئة والشاملة، شملت الغذاء والمياه النظيفة والمأوى والدعم الطبي. ومؤخرًا، شملت استجابتنا المنسقة شحنات جوية وبحرية تجاوزت 167 طنًا متريًا من المساعدات، لدعم نحو 80,000 شخص من المتضررين. كما قمنا بنشر فرق إماراتية متخصصة في البحث والإنقاذ في عدة مناطق، أسهمت بشكل مباشر في عمليات الإنقاذ والاستقرار. وتُجسّد هذه الاستجابة التزامنا الراسخ بالمبادئ الإنسانية ودعم المجتمعات المحتاجة، بغضّ النظر عن الموقع الجغرافي.

وفي هذا السياق أيضًا، نفخر بتسليط الضوء على الإنجازات البارزة التي تعكس قيادة دولة الإمارات في مجال الاستعداد للكوارث، بما في ذلك استضافتها في أبو ظبي لقمة إدارة الأزمات والطوارئ العالمية 2025، وإطلاقها خلال هذه القمة "معرض جاهزية الأجيال"، الذي يهدف إلى بناء الوعي وتعزيز قدرات الاستجابة للأزمات لدى الأطفال والطلاب، من خلال الأنشطة التفاعلية والمواد التعليمية، بما يساهم في تعزيز استعدادهم لمواجهة أي تحديات طارئة في المستقبل. كما نؤمن بأن الاستعداد مسؤولية مشتركة، يجب أن تشمل أيضًا جميع فئات المجتمع، ليس فقط النساء والفتيات، بل أيضًا الشباب والأسر والمجتمعات بأسرها.

السيد الرئيس،

في الختام، تُجدّد دولة الإمارات العربية المتحدة تأكيدها على التزامها الراسخ ببناء القدرة العالمية على الصمود، من خلال التعاون والابتكار والشمول. وهو ما يتطلب، ليس فقط الجاهزية العملية، بل أيضًا وضوحًا قانونيًا. ولهذا، فإننا ندعم، من حيث المبدأ مواصلة تطوير الأطر القانونية الدولية التي تُحدّد حقوق الأشخاص المتضررين ومسؤوليات الدول، والمبادئ المنظمة للمساعدات الإنسانية عبر الحدود.

شكرًا لكم، السيد الرئيس.